International Students’ Off-Campus Accommodation Guide Book of SCUT
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致亲爱的留学生朋友：
欢迎各位来到我校开始新的学习和生活！华南理工大学国际教
育学院，坐落于广州市大学城，四周交通便利，环境优美，设施齐全，
必将为各位提供一段美好的学习经历！
我们所在的大学城拥有良好的基础设施，校内外都可以为大家
提供良好的生活服务。以下，我们根据以往留学生的校外生活需
求，为各位提供了在校外住宿、交通、餐饮、购物、就医、安保、
办证等多方面的信息供大家参考。
我们真诚地希望所有的留学生朋友在我校学习顺利、生活愉快！

华南理工大学国际教育学院
留学生事务办公室

Dear fellow international students,

A warm welcome to everyone for choosing SCUT as the place to start the new journey. The School of International Education, South China University of Technology, is located in Guangzhou Higher Education Mega Center. SCUT’s convenient transportation, beautiful environment, and fully equipped facilities will definitely provide a memorable studying experience to all. 

The Guangzhou University Town is equipped with excellent infrastructure allowing SCUT to provide high quality daily services to all both on-campus and off- campus. According to the past international students’ off-campus needs, we compose the following information as a guideline:

· Off-Campus Accommodation
· Transportation
· Cuisine (Food and Drinks)
· Shopping 
· Visiting a Doctor/Hospital
· Insurance
· Visa Application

We truly hope that all international students can successfully complete their studies and have a happy life in SCUT. 

International Student Affairs Office
School of International Education
South China University of Technology
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住宿 (Accommodation)
大学城区域 Higher Education Mega Center Area
1、 大学时光公寓楼 Fine Land 
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【基本信息】
该楼盘为新型的酒店式公寓，于2011 年5 月开始首次向外出租，公寓内家私、
家电（电视、冰箱、热水器、洗衣机等）等较为齐全，周围交通方便，途经公
交包括大学城1 线、2 线、3 线、4 线，步行约十分钟可到地铁4 号线大学城南
站及华工正门。
【房间租金】
一房一厅约2500-2600/ 月，两房一厅约3500-3600/ 月
【具体地址】
番禺区大学城外环东路与中七路交界处（岭南印象园对面）

【联系方式】
18928905620
（020）81551907

[Basic Information]
This apartment building takes the design of modern hotel-style. It is officially opened to the public in May, 2011. The apartment is equipped with furniture and household appliances (TV, Refrigerator, Water Heater, Washing Machine, etc). The building is convenient located. Public Buses include University Lines: 1, 2, 3, and4. It takes Approximately 10 minutes of walking to arrive at the Higher Mega Education Center South Station (Subway Line 4) and SCUT’s Main Entrance.
[Apartment Rentals]
One Bedroom+ One Living Room= 2500-2600/month
Two Bedrooms+ One Living Room=3500-3600/month
[Specific Address]
Intersecting Area between WaiHuan Dong Road and Zhong Qi Road( Opposite to Ling Nan Ying Xiang Garden) 
Higher Mega Education Center, Panyu District,Guangzhou
[Contact Number:]
18928905620
020 81551907

万胜围区 WanShengWei Area

1、中原地产：
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【基本信息】
该楼盘为新型的酒店式公寓，于2007年11月开始首次向外出租，公寓内家私、
家电（电视、冰箱、热水器、洗衣机等）等较为齐全，周围交通方便。
【房间租金】
一房一厅约2000-2500/ 月，两房一厅约3000-4000/ 月
【具体地址】
万胜围地铁站（8号线）
【联系方式】
020-84144288

[Basic Information]
This apartment building takes the design of modern hotel-style. It is officially opened to the public in Nov, 2007. The apartment is equipped with furniture and household appliances (TV, Refrigerator, Water Heater, Washing Machine, etc). The building is convenient located.
[Apartment Rentals]
One Bedroom+ One Living Room= 2000-2500/month
Two Bedrooms+ One Living Room=3000-4000/month
[Specific Address]
WanShengWei Metro Station
[Contact Number:]
020-84144288

2、堂正地产：
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【基本信息】
该楼盘为新型的花园式公寓，于2012年11月开始首次向外出租，公寓内家私、
家电（电视、冰箱、热水器、洗衣机等）等较为齐全，周围交通方便。
【房间租金】
一房一厅约2500-2800/ 月，两房一厅约4000-4500/ 月
【具体地址】
广州市海珠区新港东路42号雅军商业街3号铺
万胜围地铁站（8号线）B出口
【联系方式】
杨先生：
020-89236650
15014296020

[Basic Information]
This apartment building takes the design of modern gardenl-style. It is officially opened to the public in Nov, 2012. The apartment is equipped with furniture and household appliances (TV, Refrigerator, Water Heater, Washing Machine, etc). The building is convenient located.
[Apartment Rentals]
One Bedroom+ One Living Room= 1800-2500/month
Two Bedrooms+ One Living Room=3000-4000/month
[Specific Address]
Xingang Road No. 42 Haizhuqu District
Exit B of WanShengWei Metro Station
[Contact Number:]
Mr. Yang
020-89236650
15014296020


琶洲区域 Pazhou Area

大家庭花园
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【基本信息】
该楼盘为花园式住宅小区，于2007年1月开始首次向外出租，公寓内家私、
家电（电视、冰箱、热水器、洗衣机等）等较为齐全，周围交通方便。
【房间租金】
两房一厅约3000-4000/ 月，四房一厅约4000-6000/ 月
【具体地址】
广州市海珠区新港东庭园路91号
琶洲地铁站（8号线）D出口
【联系方式】
王女士 
13928787719

[Basic Information]
This apartment building takes the design of modern gardenl-style. It is officially opened to the public in Jan, 2007. The apartment is equipped with furniture and household appliances (TV, Refrigerator, Water Heater, Washing Machine, etc). The building is convenient located.
[Apartment Rentals]
One Bedroom+ One Living Room= 3000-4000/month
Two Bedrooms+ One Living Room=4000-6000/month
[Specific Address]
Xingang Dongting Road No. 91 Haizhu District
Exit D of Pazhou Metro Station
[Contact Number:]
Mrs. Yang
13928787719
车陂区域 Che Bei Area
1、 车陂东景花园 Che Bei Dong Jing Garden
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【基本信息】
1 室1 厅1 卫，家具家电齐备。公交883 路、615 路、561 路、560 路；地铁4 号
线车陂站
【房间租金】
一房一厅一卫1300-1500元/ 月（通常房主会要求先交两个月押金和一个月房租）
两房一厅一卫2100-2500元/月
【具体地址】
广州市天河区中山大道中182 号
【联系方式】
陶先生： 
18613111326

[Basic Information]
The apartment includes one bedroom, one living room and one bathroom. It is equipped with furniture and household appliances.
Public Buses includes Lines: 883,615, 561, 560 
Metro: Che Bei Station (Subway Line4)
[Apartment Rentals]
一房一厅一卫1300-1500元/ 月
两房一厅一卫2100-2500元/月
 (Usually, Landlord requires to pay 2 months’ rental as deposit and one month’s rental in advanced payment)
[Specific Address]
182 Zhong Shan Da Dao Zhong
Tian He District, Guangzhou
[Contact Person]
Mr. Tao 18613111326


2、 翠拥华庭锋尚 Cui Yong Hua Ting Feng Shang
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【基本信息】
1 室1 厅1 卫，家具家电齐备。公交883 路、615 路、561 路、560 路；地铁4 号
线车陂站
【房间租金】
2500 元/ 月（通常房主会要求先交两个月押金和一个月房租）
【具体地址】
广州市天河区中山大道中182 号
【联系方式】
陶小姐：
18613111326

[Basic Information]
The apartment includes one bedroom, one living room and one bathroom. It is equipped with furniture and household appliances.
Public Buses includes Lines: 883,615, 561, 560 
Metro: Che Bei Station (Subway Line4)
[Apartment Rentals]
2500 Yuan/month (Usually, Landlord requires to pay 2 months’ rental as deposit and one month’s rental in advanced payment)
[Specific Address]
182 Zhong Shan Da Dao Zhong
Tian He District, Guangzhou
[Contact Person]
Ms. Tao 18613111326
3.车陂满堂红：CheBei ManTangHong
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【基本信息】
2室1 厅1 卫，家具家电齐备。公交883 路、615 路、561 路、560 路；地铁4 号
线车陂站
【房间租金】
3000 元/ 月（通常房主会要求先交两个月押金和一个月房租）
【具体地址】
广州市中山大道9号美好居首局
【联系方式】
020-82577020

[Basic Information]
The apartment includes one bedroom, one living room and one bathroom. It is equipped with furniture and household appliances.
Public Buses includes Lines: 883,615, 561, 560 
Metro: Che Bei Station (Subway Line4)
[Apartment Rentals]
3000 Yuan/month (Usually, Landlord requires to pay 2 months’ rental as deposit and one month’s rental in advanced payment)
[Specific Address]
9 ZhongShan Da Dao, Meihao Plaza First Floor
Tian He District, Guangzhou
[Contact Person]
020-82577020
赤岗区域Chi Gang Area
1、 赤岗一街公寓 Chi Gang Yi Jie Apartment
【基本信息】
1 室1 厅1 卫，家具家电齐备，有地铁8 号线赤岗站
【房间租金】
1700-1800 元/ 月（通常房主会要求先交两个月押金和一个月房租）
【具体地址】
海珠区新港中路赤岗一街
【联系方式】
梁生：
15919681637

[Basic Information]
The apartment includes one bedroom, one living room and one bathroom. It is equipped with furniture and household appliances.
Metro: Chi Gang Station (Subway Line8)
[Apartment Rentals]
1700-1800Yuan/month (Usually, Landlord requires to pay 2 months’ rental as deposit and one month’s rental in advanced payment)
[Specific Address]
Chi Gang Yi Jie , Xin Gang Zhong Road
Hai Zhu District, Guangzhou
[Contact Person]
Mr. Liang 15919681637
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2. 赤岗 中原
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【基本信息】
1 室1 厅1 卫，家具家电齐备，有地铁8 号线赤岗站
【房间租金】
1700-1800 元/ 月（通常房主会要求先交两个月押金和一个月房租）
【具体地址】
海珠区新港中路
【联系方式】
020-62383488

[Basic Information]
The apartment includes one bedroom, one living room and one bathroom. It is equipped with furniture and household appliances.
Metro: Chi Gang Station (Subway Line8)
[Apartment Rentals]
1700-1800Yuan/month (Usually, Landlord requires to pay 2 months’ rental as deposit and one month’s rental in advanced payment)
[Specific Address]
Xin Gang Zhong Road
Hai Zhu District, Guangzhou
[Contact Person]
020-62383488





亚运城 Asian Olympic Town
1、 媒体村 Media Village
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【基本信息】
 二房二厅，有空调热水器，没有家具。
小区附近配套有医院、银行、运动场所
公交：160路、162路、148路、149路
地铁：4号线海傍站
【具体地址】
广州市番禺区清河东路
【房间租金】
2100元/月
【联系方式】
刘先生：
13535151815

[Basic Information]
The apartment includes two bedrooms and two living rooms. Air Condition and water Heater are available. It is not equipped with furniture.
Public Buses Lines include: 160,162, 148, and 149
Metro: Hai Bang Station (Subway Line 4)
[Apartment Rentals]
2100Yuan/month
[Specific Address]
Qing He Dong Road
Panyu District, Guangzhou
[Contact Person]
Mr. Liu 13535151815

五山区域 Wu Shan Area
1、 [bookmark: OLE_LINK1][bookmark: OLE_LINK9][bookmark: OLE_LINK2]嘉逸花园  JiaYi Garden 
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【基本信息】
一房一厅2000元/月
二房一厅，2500-2800元/月（要求先付首月租金一半的定金）
公交：27路、138路、400路；
地铁：3号线支线燕塘站、3号线天河客运站、3号线五山站
【具体地址】
天河区东莞庄路27路总站前行500米 伟逸街13号
【联系方式】
谢小姐：
13725487339

[Basic Information]
2 rooms and 1 living room
Public Buses include Lines: 27, 138 and 400.
Metro: Yan Tang Station (Subway Line3 Branch Line),  Tian He Ke Yun Station (Subway Line 3), Wu Shan Station (Subway Line3)
[Apartment Rentals]
2700Yuan/month (Usually, Landlord requires to pay half a month’s rental as deposit and one month’s rental in advanced payment)
[Specific Address]
Dong Guan Zhuang Road, Tian He District, Guangzhou
Walk forward for approximate 500 meters after the Final Station of Bus Line 27
13 Wei Yi Street
[Contact Person]
Ms.Xie13725487339

2、 [bookmark: OLE_LINK13][bookmark: OLE_LINK12]富力院士庭 Fu Li Yuan Shi Ting
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【基本信息】
 一房一厅，2700元/月，可容纳2人居住；三房二厅，5500元/月，可容纳3人居住；四房二厅，8000元/月，可容纳4人居住；三房二厅，6700元/月，可容纳3人居住；
 公交：27路、54路、89路、135路、138路；
地铁：1号线、3号线广州东站
【具体地址】
 天河区东莞庄路72号
【联系方式】
[bookmark: OLE_LINK15][bookmark: OLE_LINK14]谢小姐：
13725487339 

[Basic Information]
1room+1 living room: 2700 Yuan/month, can accommodate for 2 persons
3rooms+2 living rooms: 5500Yuan/month, can accommodate for 3 persons
4rooms+2 living rooms: 8000Yuan/month, can accommodate for 4 persons
3rooms +2 living rooms: 6700Yuan/month, can accommodate for 3 persons 
Public Buses Lines: 27, 54, 89,135 and 138
Metro: Subway Line 1, Guangzhou East Railway Station (Subway Line 3)
[Specific Address]
72 Dong Guang Zhuang Road, Tian He District, Guangzhou
[Contact Person]
Ms. Xie13725487339

3、 侨英花园 Qiao Ying Garden
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【基本信息】
 单身公寓，2500元/月，可容纳3人；一房一厅，3200元/月；
公交：27路、214路、89路、B11路、503路、54路、138路
地铁：3号线广州东站、1号线广州东站
【具体地址】
天河粤垦路1号
【联系方式】
[bookmark: OLE_LINK17][bookmark: OLE_LINK16]谢小姐：
13725487339


[Basic Information]
2 rooms and 1 living room
Public Buses include Lines: 27, 138 and 400.
Metro: Yan Tang Station (Subway Line3 Branch Line),  Tian He Ke Yun Station (Subway Line 3), Wu Shan Station (Subway Line3)
[Apartment Rentals]
2700Yuan/month (Usually, Landlord requires to pay half a month’s rental as deposit and one month’s rental in advanced payment)
[Specific Address]
Dong Guan Zhuang Road, Tian He District, Guangzhou
 Walk forward for approximate 500 meters after the Final Station of Bus Line 27
13 Wei Yi Street
[Contact Person]
Ms.Xie13725487339

4、 天一新村 Tian Yi Xin Cun
[image: ] [image: ]
[image: ] [image: ]
【基本信息】
 二房一厅，2800元/月，可容纳2人居住；三房一厅，3800元/月，可容纳6人居住；
公交：27路、138路、54路、89路；
地铁：1号线广州东站、3号线燕塘站
【具体地址】
天河东莞庄路
【联系方式】
[bookmark: OLE_LINK18][bookmark: OLE_LINK19][bookmark: OLE_LINK20]谢小姐：
13725487339

[Basic Information]
2 rooms and 1 living room, 2800Yuan/month, can accommodate 2persons
3rooms and 1living room, 3800Yuan/month, can accommodate 6 persons
Public Buses include Lines: 27, 138, 54 and89.
Metro: Yan Tang Station (Subway Line3),  Guangzhou East Railway Station (Subway Line 3
[Apartment Rentals]
[Specific Address]
Dong Guan Zhuang Road, Tian He District, Guangzhou
[Contact Person] Ms. Xie 13725487339

5、 五星阁 Wu Xing Ge
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【基本信息】
 二房一厅，3300元/月，可容纳2人居住；二房一厅，3500元/月，可容纳3人居住；二房一厅，3000元/月，可容纳2人居住；五房一厅，6000元/月，可容纳5人居住；
公交：135路、503路、54路、89路、503路、夜13路
地铁：3号线北延线广州东站、3号线支线燕塘站
【具体地址】
天河区粤垦路523号
【联系方式】
谢小姐：
13725487339

[Basic Information]
2 rooms and 1 living room, 3300Yuan/month, can accommodate 2persons
2rooms and 1living room, 3500Yuan/month, can accommodate 3 persons
2rooms and 1 living room, 3000Yuan/month, can accommodate 2persons
5rooms and 1living room, 6000Yuan/month, can accommodate 5 persons
Public Buses include Lines: 135, 503, 54 89 and Night Line 13.
Metro: Yan Tang Station (Subway Line3 Branch Line), Guangzhou East Railway Station (Subway Line 3)
[Specific Address]
523Yue Ken Road, Tian He District, Guangzhou
[Contact Person] Ms. Xie 13725487339

交通 Transportation
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（华南理工大学大学城校区地图 Map of The South Campus SCUT）
1、前往大学城校区 Heading to The South Campus
（1）火车站到大学城校区: ①可在广州火车站西侧的公交车场搭乘33 或203 路
专线车，到终点站大学城中部枢纽站下车，转乘381 路在华工站下车。②乘坐地
铁从广州火车站坐到大学城南站下车。
（2）飞机场到大学城校区：可乘新机场快线1 号线，到边检站站下车； 转乘
298 路车到广园中站下车，再乘大学城1 号线，到大学城华工站下车。
a. From railway station to campus: ① take bus NO .33 or 203 at the west of railway station to the terminal Mega Center Central Hub Station and take bus NO .381 to Huagong station; ② take metro to Mega Center South station.
b. From airport to campus: take new airport express NO .1 to the stop Bianjian station and take bus NO .298 to Guangyuanzhong station, then take Bus Route 1 to Huagong station.


2、前往五山校区 Heading to The North Campus
1）火车站到校区: 可在广州火车站西侧的公交车场搭乘B10 路专线车，到华工
站下车。
2）飞机场到校区：可乘新机场快线4 号线，到华工站下车； （黄埔每小时正点发车）。
a、 From railway station to campus: take bus NO .B10 at the west of railway station to the stop Huagong Station.
b、From airport to campus: take new airport express NO .4 (every hour on the hour) to the stop Huagong Station.

的士 TAXI
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Taxi in Guangzhou
广州有很多的士，所有的的士都有计费器。费用从10 元开始，首里程是2.5 公里，2.5 公里后将是2.6 元每公里计算。
There are many taxis in Guangzhou. All taxi has meter. The fare starts up 10 Yuan for the first 2.5 km. The fare increases by 2.6 Yuan for every next km.

地铁 METRO
地铁很快和方便，地铁都是很准时的因为在地铁里没有塞车，广州目前共有6 条线路，费用从2 元到9 元不等。注意：怎么买票？这很简单，你可以通过自动售卖机买票，这种机器在每个地铁站都有，如果你不懂中文，可以跟着英语的按键操作，确定好你买多少张票和按照屏幕上显示的金额付款，操作完后，那个票将会从机器里出来（票是一个绿色的塑料币），将票放在入口处的感应器上，你就可以进站，出站时把票插进出票口，你就可以出站了。
Metro is very fast and convenient. The subway always arrives on time and takes off on time because there is no traffic jam in the subway. There are six different lines in the subway the price is starting from 2 Yuan until 9 Yuan. Tips: how to buy the ticket? It is very easy. You can buy the ticketwith the auto machines. The Ticket Vendor Machine can be found in everystation. If you don’t understand Chinese character, on the machine'sscreen press the English button and follow the steps, make sure howmany tickets you want to buy then pay for the ticket according tothe amount of the money shown on the screen after that the ticket and change will come out from that machine (The ticket is a green coin),put the coin in the sensor gate at the entrance then put the coininside the exit gate before you leaving the subway terminal.
[image: ]
Subway in Guangzhou

在广州，羊城通在汽车、轮船、地铁、通讯领域里都用得很广泛，这个卡价值80元，30 元是押金，50 元是资费，这个卡可以回收，有了这个卡，你就可以不必排队买地铁票了，而且买票资费还有少量的折扣，另外，因为你不用拿钱出来买票，你的钱包也不会让盗贼们看到
。[image: ] [image: ]
In Guangzhou, Yang Cheng Tong Card is widely used on bus, ferryboat, subway train, telecom business, etc. The area where Yang Cheng Tong can be used has been spread from downtown Guangzhou to Zengcheng, Huadu, Panyu and many other suburban areas of the city. The card costs 80 Yuan. It has available money 50 Yuan; deposit 30 Yuan. This card can refundable. It is very convenience because you do not have to queue in a long line to buy the subway ticket. There is some discount for the passengers if the card is used regularly. No need to pay money presence of eye-tempting lure with thieves.

公共汽车 BUS
广州的公共汽车站点分布很广，线路四通八达，乘客通常需要换乘才能到达目的
地。公交车上设置有投币（纸币或硬币）与刷卡（羊城通卡）装置，不设找零。
乘客自备零钱，前门上车交费，到站后由后门下车。大家在乘坐公交车前可先查
询清楚线路，公共汽车线路信息可登陆坐车网获取相关信息，网址http://www.
zuoche.com/ kilometer

Guangzhou’s Bus Terminals are widely distributed, convenient transportation; passengers usually need to exchange stations in order to arrive to their destinations. Payments for public buses can take in two forms: 1) Placing paper money / coin in the Coin Slot and 2) Card Swiping (Yang Cheng Tong Card). Passengers are required to have notes /coins of small denominations since the buses are not designed to give change to notes nor coins. For further information, passengers can visit the website http://www.zuoche.com/ kilometer
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餐饮 Cuisine (Food&Drinks)
1、大学城校区 Higher Education Mega Center campus(South campus)
大学城校区共有第一饭堂和第二饭堂两间，其中第一饭堂三楼设有清真专区，专
门为有穆斯林信仰的学生提供餐饮服务。
【学校食堂】
华工大学城共有第一饭堂、第二饭堂两间饭堂，坐落在华工生活区内。
【穗石村东门广场】
广场内有日本，韩国，穆斯林和各种各样的中国菜， 还有许多中国传统的小吃。
【广大生活区】
这里你可以找到来自世界各地的美食，比如说中国，韩国，日本，和西方的 （肯
德基、必胜客等）
There are two canteens in south campus. Muslim students can enjoy food
and drinks on the third floor in the First Canteen.
The University’s Canteen: SC UT has number 1 and 2 canteen, which is all within the Residential Area.
Dong Men Square: There are Japanese, Korean, and different Chinese restaurants. You can also find the Muslim restaurant. One can also find different varieties of Chinese traditional snacks and juice stands. Guang Da Residential Area: This is a big place where you can find different varieties of Chinese, Korean, Japanese food and dessert under a single roof. One can also find KFC, Pizza Hut, and other western food
as well.

2、五山校区饭堂 North campus
五山校区共有6 个饭堂，离我们很近的有中区和西区两个饭堂，在东区饭堂旁边有一个穆斯林饭堂。另外校内还有果吧和咖啡屋两个快速饮食店，供应果汁、咖啡、带有国外风味的快餐等，环境舒适、价格适中。五山校区周边各式各样餐饮配套齐全，在学校东门地铁站附近，有肯德基、麦当劳等西式快餐店，还有桂林米粉、拉面馆、大唐烧鹅等中式饭馆；在学校正门附近，有一条小街道全部提供餐饮，涵盖粤菜、川菜、湘菜、东北菜等，价格较校内偏贵，但非常热闹，适合朋友宴请、聚会等；学校西门靠近粤垦路，有很多餐馆，价格偏高，环境更为舒适。
There are 6 canteens in north campus. The central canteen and west canteen is nearer respectively while a Muslim canteen is next to the east canteen. In addition, there are also fast food restaurants like Guoba and café that provide juice, coffee and foreign style food. Around the north campus, there are a variety of restaurants, such as
KFC, MacDonald, Guilin rice noodles and roast goose near the metro station outside the east gate; Cantonese, Sichuan, Hunan and Dongbei cuisine outside the front gate as well as the west gate.

3、番禺区美食街 Panyu’s Delicacy Cuisine 
番禺区历史悠久，始建于秦朝，至今已有2200 多年的历史，为历代的通商口岸，
是著名的“鱼米之乡”，也是岭南文化、广东音乐的发源地之一，素有“文化之乡”的美誉。
Panyu District has a profound history; starting from the Qin Dynasty till now, it has almost 2200 years of history. As the historical commercial port, Panyu is known as the “Land of Fishery and Rice”. It is also a Birthland of LingNan Culture and Guangdong Music; therefore, it won the title of “Land of Culture”
【雁洲河鲜食街】
以河畔、海鲜为主打，船家划船叫卖传统的家常菜和海鲜，推荐餐厅：好运来海鲜、大江南海鲜、金九记猪肚鸡，位于番禺石基镇的雁洲清河东路（番禺汽车客运站对面的傍雁路），可在番禺汽车客运站总站乘番100 路，到雁洲路口站（番禺）下，走约150 米到石碁雁洲河鲜食街。
[Yan Zhou River SeaFood Street]
Using Riverside and seafood as its selling points, boatmen paddle their boats and advertise traditional local dishes and seafood. 
Recommended Restaurants: 
· Hao Yun Lai Seafood
· Da Jiang Nan Seafood
· Jin Jiu Ji Pig Stomach Chicken 
Located at YanZhou Qing He East Road, ShiJi Village of Panyu District 
(Pang Yan Road , Opposite to Panyu Coach Terminal )
Take Bus Line Pan 100 at the Panyu Coach Terminal to arrive at the “Yanzhou Mouth” station, walk approximately for 150 meters to arrive at ShiJi Yanzhou  River SeaFood Street. 
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【洛溪特色风情美食街 】LUO XI Special Taste Delicacy Cuisine Street 
食街内汇聚多种风格菜馆，身处闹市，却独有农家的古朴、开阔的幽雅环境。粤
湘川菜、东北菜、韩国菜、鄂菜、各地方风味小吃等各具特色，一应俱全。营
业时间为10:00 至次日凌晨02:00，位于番禺洛溪新城，途经公交：125、129、
202、221、247、288、301 路。
The Cuisine Street is composed of many restaurants; each represents its own unique style. Despite its central location, the street has a unique ancient feeling – the feeling of county simplicity, it possess an elegant environment. Cantonese Food, HuNan Food, DongBei Food, Korean Food and unique snacks are available, each type of cuisine revealing its specialty. Opening Hours: 10am to 2am (after midnight) Located at Panyu Luo Xi New Town, Public Buses Line: 125,129, 202、221、247、288、301
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【祈福美食街 】JiFu Cusine Street
一条食街可食遍大江南北，囊括粤、川、湘、浙、鲁等中国八大菜系以及泰国、韩国、日本等国家的特色美味，还有港澳、台湾等地方美食，位于番禺祈福新村食街内，途经公交301、309、 番100、 番108、番15、番1、番97、番99、 番禺91、番禺91 路短线、番禺96、番禺99 路短线。
QiFu (Bless) Delicacy Cusine Street: A cuisine street which tells about China’s diverse cuisine. These include the China’s eight big cuisine types such as Cantonese, Chuan, Xiang, Jie, Lu, and others. Korean, Thai, Japanese and other countries’ cuisines are also available. In addition, there are Hong Kong, Macao, and Taiwan delicacy cuisine available. It is located within the Panyu Jifu New Village Cusine Street. 
Public Buses Line: Pan 301, 309, Pan100, Pan 108, Pan15,Pan1, Pan97 Pan 99, Panyu91Panyu91 short line, Panyu96, Panyu 99 short line. 

4、海珠区美食街区 HaiZhu District Delicacy Cuisine Zone
【宝业路海珠美食街】消夜一条街，以潮汕砂锅粥和蟾蜍火锅闻名。
地址：海珠区宝业路，地铁8 号线（凤凰新村方向），在“沙园站”下车（D 口出）向东走。或坐220 在宝业路站下车。
Bao Ye Road HaiZhu Delicacy Cuisine Street is known as the Street of Midnight Snacks with ChaoShan Casserole Porridge and Toad Hotpot as its famous snacks. 
Address: BaoYe Road, HaiZhu District; Subway Line 8 (FengHuang New Village Direction), Stop at “ShaYuan Station” and exit through Exit D then walk towards the East. Another alternative is to take the Bus Line 220 and stop at the BaoYue Road Station.

5、白云区美食街区 Bai Yun District Delicacy Cuisine Zone
【白云大道美食长廊】以粤菜为主，还有一些潮州菜，这里的食肆占地面积大都
在1000 平方米以上，因此多以“山庄”命名。走进这些山庄，你不禁会感叹自己是来到了“私家园林”，园内亭台楼阁、花草树木、小桥流水都让人倾心不已，
得到视觉的享受，忍不住有拍照留念的欲望。推荐餐厅：澳门街、红馆、海利来
渔港、唐苑酒家，营业时间为 10:00 至次日凌晨4:00。具体地址：白云区白云大道白云山风景区西门，途经公交127、223、245、265、304、36、38 线。
BaiYun Avenue Delicacy Cuisine Corridor Specializes in Cantonese Food but there are also some ChaoZhou dishes. Most of the restaurants are above 1000 square meters in size; therefore, most are named as “Mountain Villas”. As you walk in these “Mountain Villas”, you will sigh with awe while you admire the spectacular Nature Beauty offered by “The Private Garden”. Inside this “Private Garden”, the attractive pavilions, the colorful flowers, the green grass, the bridge and the running rivers are luring you to capture this amazing scene with your cameras. The Beauty of Mother Nature makes this Private Garden as unique and special as it is.    
Recommended Restaurants:
· The Macao Street
· Hong Guan
· HaiLiLai Fishery Port
· TangYuan Restaurant
Opening Hours: 10am to 4am (after midnight)  
Specific Address: 
FengJing Area West, Bai Yun Mountain, Baiyun Avenue, BaiYun District
Public Buses: Line: 127、223、245、265、304、36、38

6、越秀区美食街 Yue Xiu District Delicacy Cuisine Street
越秀区是广州市的老中心城区，区内有很多历史古迹，还有北京路等商业街区，
是购物觅食的好去处。
YueXiu District is an old central city in Guangzhou. It has many historical sites and many commercial streets such as Beijing Lu. 

7、亚运美食街 Asian Olympic Delicacy Cuisine Street
【惠福东风味食街】岭南传统特色美食和东南亚风味美食，以中档消费为主。该
食街是北京路步行街餐饮功能多样化的体现，以禺山路- 惠福东路为核心的一带，
可乘坐地铁到公园前下车，D 口出。
【沿江路西餐酒吧街】集合众多西餐酒廊和高尚消费场所，推荐酒吧：名酒屋、
苏荷酒吧SOHO 、BABY FACE 等，可乘坐地铁到2 号线海珠广场站下车。
HuiFu AsianTaste Cuisine Street is known for Ling Nan’s traditional food and Southern East Style Cuisine. It targets middle income consumers. This delicacy cuisine street is a display of the diversification of (Beijing Lu)BuXing Street’s cuisine and drinks . YuShan Road and HuiZhou East Road acts as the core of the zone.
One can take Metro and stop at Gong Yuan Qian Station and exit at Exit D.





购物 Shopping 
【亚洲体验之都】 An experience at the Asian Capital
正佳广场、天河城、天河购书中心：从大学城南站乘坐地铁4 号线到万胜围站，
然后换乘2 号线到客村站，接着换乘1 号线到体育中心站下车。
· Grandview Mall
· TeeMall 
· TianHe Book Center
One can take the metro Subway Line 4 at Higher Education Mega Center South Station to Wan Sheng Wei Station, then exchange for Subway Line 2 to KeCun Station, exchange for Subway Line 1 and stop at the TiYu Zhong Xin Station. 
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【上下九路】 Shang Xia Jiu Lu
上下九步行街被誉为“羊城十大旅游美景——西关商廊”。整条街由风格独特、
古色古香的骑楼（商业“骑楼”）、茶楼建筑组成，街上布满各中、高级百货公司、食肆等，即使是不买东西，在上下九路走一走，也可以感受到独特的岭南商业文化。从大学城南站乘坐地铁到长寿路站下车。
ShangXiaJiu Commercial Street is one of the “Ten Famous Tourist Sites of the City of Rams (Guangzhou) ----------XiGuan Commercial Corridor”. The entire street is composed by unique, ancient-feel arcade houses (Commercial Arcade (QiLou), teahouses, high- class department stores and restaurants. Despite that you are not planning to shop but a walk in ShangXiaJiu Lu will definitely give you the feeling of Ling Nan Culture. 
One can take the metro Subway Line 4 at Higher Education Mega Center South and stop at ChangShou Lu Station. 
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【北京路】 Beijing Lu 
北京路商业步行街是广州城建之始的所在地。两千多年来，其中心城区和中心商
业区的地位始终没有改变。不仅创造了国内外城市建设史上罕见的奇观，也造就
了广州灿烂辉煌的历史文化和商业文明。这里有新大新、百货大厦、太白商场等
大中型百货商场，有数不胜数的餐厅、特色商铺，是广州人常常光顾的一条街，
可从大学城南站乘坐地铁到公园前站下车。
Beijing Lu Commercial Street is the origin of the present Guanghzou city. For more than 2000 years, this central city zone and central commercial zone’s position did not change at all. Not only had it created a scarce wonder in the history of China’s urban construction but also witnessed Guangzhou’s brilliant historical and commercial culture. There are large and medium size department -store plazas such as XinDaXin, BaiHuo Building and TaiBai Commercial Plaza. This street is lined up with countless restaurants and unique shops. Local Guangzhou citizens go to visit the street quite often. 
One can take the metro Subway Line 4 at Higher Education Mega Center South and stop at GongYuan Qian Station. 
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【天河电脑城、太平洋数码广场、颐高电脑城】
TianHe Computer City, Pacific Digital Plaza, EGO Computer City
可从从大学城南站乘坐地铁到岗顶站下车。
One can take the metro Subway Line 4 at Higher Education Mega Center South and stop at GangDing Station. 
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就医 Visiting Doctor
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【广东省中医院大学城医院】
[Guangdong Traditional Chinese Medical Hospital (University City Hospital)]
该院离住在大学城的同学离该医院最近，可从地铁4 号线大学城南站A 出口步行
至综合商业南区公交车站，乘坐387 路公交车到南二路站下车即到。
It is nearest to students who are living in the Higher Education Mega Center Area.
One can take the metro Subway Line 4 at Higher Education Mega Center South Exit A and walk to Comprehensive Commercial South Area Bus Station and take Bus line 387 and stop at NanEr Lu Station.

【广州医学院第四附属医院】
[Fourth Subsidiary Hospital of Guangzhou Medical School]
该院离住在亚运城的同学最近，可乘坐地铁4 号线到海傍站A 出口下车，乘坐番
162 号公交车到广医四院南门站下车，过马路后往反方向走50 米即到。
It is nearest to students who are living in the Asian Olympic Center.
One can take the metro Subway Line 4 at HaiPang Exit A and take Bus line Pan 162 and stop at GuangYi Si Yuan Station. One needs to cross the road and walk towards reversed direction for about 50 meters.

【中山医科大学附属第三医院】
[Third Subsidiary Hospital of Sun Yat Sun Medical School]
该院离住在五山的同学最近，可乘坐地铁3 号线到岗顶地铁站D 出口即到。
It is nearest to students who are living in the Wu Shan Area.
One can take the metro Subway Line 3 to arrive at GangDing and exit through Exit D.

安保 Security
一、如何选择房子：看房子不要表现太急切
1、 交通、购物方便性。
2、 进出人员复杂性。
3、 邻近住家是否安宁，附近有无夜市、夜店、庙宇或公园？
4、 租赁处是住宅区、商业区还是工业区？
5、 位置会不会太偏僻，夜间是否有路灯？
6、 网络、冷气、水、电是否另行计费？电费每度如何？
7、 是否有防火巷或相关逃生避难设备（灭火器、逃生缓降梯等）。
8、 走火通道内是否常违规停满汽机车，导致消防车或救护车无法及时通行。
9、 是否为违章建筑。
10、 是否为顶楼加盖。
11、 周围是否杂草丛生、空屋率高否。
12、 门禁设施，是否有铁门？铁窗？公寓是否设有门禁管制？刷卡？
13、 机车停放是否有专属停车场？有无装设监视器系统？
14、 附近有无违规营业之店面？住宅区通常不可以开设店面（如小吃、卡拉ＯＫ等）
以免夜间影响安宁。

How to choose the apartment: Don’t be too hasty when inspecting the housing or previewing the apartment
1. Convenient transportation and shopping facilities
2. Observe the types of people who are exiting and entering the building.
3. Does it have a peaceful environment? Observe the surrounding: is there night market? Night Clubs? Parks? Temples?
4. Is it Residential, Commercial or Industrial Area? 
5. Is it a remote position? Is there street light at night?
6. Check whether internet, air condition, water and electricity are inclusive or exclusive. How much per kWh of electricity?
7. Are there fire lanes or other saving equipments in case of emergency? ( Fire extinguisher, Escape Sling, etc)
8. Is the Fire Exit Area blocked by vehicles most of the time; as a result, ambulance and fire engine cannot arrive on time?
9. Is it an unlicensed construction building?
10. Did they cover the penthouse?
11. Is the surrounding overgrown with weeds? How is the probability that it is an Empty House?
12. How is the access control? Are Iron Gate and window with iron grating available? Did the apartment has access control management system?  Card Swiping?
13. Is the parking area an Exclusive Parking Area? Does it install monitoring control system?
14. Is there any unlicensed commercial shops? Usually, commercial shops such as Karaoke are prohibited.

二、签订房屋租赁合同注意事项
1、 务必要请房东出示身份证、房产证原件或复印件等，以确定房东真实身分究竟是屋主或二房东；若是二房东，应请其出示与原房东所签订的契约书，了解到底有无可转租他人的规定。
2、 租金多少？何时缴纳？每月、每半年、每年缴？租约期限有多长？
3、 是否要押金？金额多少？何时搬迁？
4、 水电费、大楼管理费、房屋税等金额由谁缴纳？如何计算？缴纳方式为何？
5、 房东提供哪些家具及设备，其使用现况如何，对于状况不佳的设备，最好可以拍照存证，以免苦无证据。
6、 确定房东有无其它要求或特殊限制，例如是否可炊膳？养宠物？带异性入内或过夜等。
7、 您是否可转租他人？或寻找室友分登房租？
8、 一般合约都注明房客违约时须如何赔偿，但绝少合约会注明房东如果违约（如不愿修缮等如何处理？
9、 不要急着签约，匆忙签下合约，又看到别的同学租到更好的想后悔，可能定金不保。
10、 搬进去之前与房东共同检查（清点）屋内财产，并最好建立财产清单。各有一份。
11、 了解前次租屋者的状况（考虑是否换锁）

Items needed to keep in mind when signing Apartment Contracts:
1. Need to ask the landlord to show his/her ID card, original and copy of the Property Ownership Certificate, this is to clarify whether the person is the landlord or sublessor. If he/she is the sublessor, the person should display the original contract that was signed between the landlord and the sublessor. The reason for this act is to clarify whether the sublessor has the right to re-rent the apartment or not.

2. Need to discuss about the monthly rental, monthly payment date (monthly,semi-annually, or annually) and the duration of the contract.
3. Is there a requirement for deposit? How much is the deposit? When can you move in? 
4. Find out who is going to pay the electricity bills, water bills, building management fee, property tax, etc. Find out about calculation and payment form of these fees.
5. What are items that the landlord provides in terms of furniture, household appliances and facilities that the landlord provides? How are the items’ are present condition? If items are in bad condition, it is suggested to take a picture as evidence. 
6. Cross Check whether the landlord has any prohibition such as cooking, pets, visitor rules, etc.
7. Ask whether you have the right to re-rent the place or not? Check whether you can share the rental with a roommate or not.
8. The compensation in a contract usually only states how the tenants need to compensate if he/she violates the contract; therefore, tenants need to know the landlord’s compensation obligations in case the landlord violates the contract.
9. Don’t be hasty to sign the contract. Deposits are not refundable. 
10. Before moving in, it is suggested to have an Apartment Property Check with your landlord. 
11. Find out about the Ex- tenants present state to decide whether you need to change lock or not.

三、进入租屋后日常应注意事项
1、 最好将房门换锁。
2、 与邻居建立友好关系。
3、 避免和陌生人共乘电梯。
4、 深夜莫走暗巷。
5、 检点行为勿添他人困扰 ，尤其深夜切勿喧哗、音乐音量勿扰他人安宁。
6、 与房东保持良好关系，房东会主动关心您的安全。
7、 注意租屋附近是否有可疑人物。
8、 如与多位同学分租网络线，请注意网络线、延长线之安置，以免行走绊倒，尤于夜间更容易引起意外。

Items that require your attention after moving in:
1. It is best to change the lock.
2. Build positive relationship with your neighborhood.
3. Avoid being in the same lift with strangers.
4. Avoid walking on dim-light corridors at late night.
5. Behave in an expected manner. Don't create nuisance to your neighbors by keeping a peaceful environment at night.
6. Build a healthy relationship with landlord; Landlord will be initiatively concerned about your safety.
7. Be aware of any suspicious persons around the building.
8. Have the internet lines in its property to avoid any accidents at night.

四、联系方式变更报告：
不少同学在学习期间的地址和联系方式会发生变化，在这种情况下大家一定要记得及时将你新的地址、电话和E-mail告诉留学生办公室。因为留学生办公室会经常向留学生发出重要通知，在紧急情况下需要和同学们联系，只有留学生办公室掌握了准确的联系方式，我们之间才有可能保持经常而顺畅的联络，当同学们有困难和问题时留办也可以及时地帮助大家。留学生办公室会为你的联系方式保密。

Report Contact Information changes:
Please provide the Office of International Student Affairs with updated information if there is a change in your personal contact and address. The office (OSIA) frequently needs to pass on important notices to students; therefore, it is crucial for the office to have accurate contact information. Only this way, the office (OSIA) can maintain a regular contact with students and give a quick hand in case of any difficult problem.
Students’ contact information will be kept confidentially by the Office of International Student Affairs.







附录 Appendix (Police Station, Banks)
警察局 Police Station
【广州市番禺区小谷围派出所】
[XiaoJuWei Police Station, Panyu District, Guangzhou] 
广州市番禺区大学城中三横路9 号，可乘坐地铁4 号线到大学城南站下车，从D
出口按下面地图步行5 分钟即到。

9Zhong Shan Heng Road
Higher Education Mega Center
Panyu District, Guangzhou
One can take the metro Subway Line 4, stops at Higher Education Mega Center South, and exits through Exit D and follows the map below to walk about 5minutes.
 
[image: ]







[image: ]【广州市番禺区石楼派出所】
[Shilou Police Station, Panyu Station,
Guangzhou]
从亚运城媒体村南区步行541
 米至媒体村公交车站乘坐番禺
160 号公交车，到莲花山港下
车，下车后再第一个十字路
口左转，步行820 米到达。

One can walk from Asian Olympic Media Village South Zone 541meters to Media Village Public Bus Station to take line 160. Stop at LianHuaShan Gang, turn left at the first crossroad and walk about 820 meters.

【广州市五山派出所】
[Wu Shan Police Station] 
广州市五山岳洲路2 号，可乘坐地铁5 号线到五山站，步行至岳洲路2号即到。

YueZhou Road Guangzhou 
One can take the Metro Line 5 to Wu Shan Station and walk to 2QIu Zhou Road.


[image: ]【广州市赤岗派出所】
[ChiGang Police Station,  Guangzhou]
广州市海珠区滨江东
路83 号，可乘坐地铁
4号线到鹭江站，沿下
渡路步行至下渡路口公
交车站，乘坐767 路
公交车到珠江广场站
下车，过马路后沿中
国工商银行方向走，
到第一个路口往左拐，
往前走100米即到。

83 BinGang Dong Road
HaiZhou District ,Guangzhou

One can take metro Subway Line 4 to LuJiang Station, Follow the Cia Du Lu direction and walk to the Xia Du Lu Kou Bus Station , take bus line 767 to Zhujiang Square Station (Zhujiang guangchang), across the road to walk towards ICBC direction , turn left at the first crossing and walk forward for about 100meters.

银行 The Bank
【中国工商银行大学城支行（广东工业大学）】
[ICBC Higher Education Mega Center branch, Guangdong University of Technology]
距住在大学城的同学较近，可乘坐大学城专线2 路( 或 大学城专线3 路, 番202
路, 大学城专线1 路, 382 路), 在广工站下车；过马路换成310 路到大学城广
工总站下车即到。住在亚运城的同学可乘坐番禺160 路( 或番162b 路，番162 路),
在媒体村站下车。

It is nearest to students living in Higher Education Mega Center.
One can take the University Bus Line (1, 2, 3 ) Pan202,382, stop at GuangGong Station , Cross the road to interchange for Line 310 and stop at GuangGong Zhong Zhan Station . Students living in Asian Olympia Town can take Pan 160,Pan 162 and stop at Media Village(MeiTi Cun).

【中国工商银行五山支行】
[ICBC WuShan Branch]
距住在五山的同学较近，位于华南理工大学北校区西一宿舍对面。

It is nearest to students living in WuShan. It is opposite to South China University of Technology North Campus West 1.

【中国工商银行琶洲支行】
[ICBC Pazhou Branch]
距住在海傍的同学较近，可乘坐地铁四号线到琶洲站下车，步行至琶洲大桥南站，
乘坐762 公交车到琶洲大道东下车，步行50 米到工商银行琶洲支行。

It is nearest to students living in HaiBang.
One can take metro Subway Line 4 and stop at Pazhou station, walk to Pazhou DaQiao Nan Zhan Station to take bus line 762 to stop at Pazhou Da Dao Dong, walk for 50 meters.
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